



ESL G2 Tiger Class Newsletter August/September 2026

Dear Parents,

Welcome back to our monthly newsletter. We will continue to follow the same curriculum structure but have a new exciting topic each month for the kids to talk about.

Reading

Our reading class has a new text in the Wonders Book or on the website each week for the students to enjoy. The texts are full of interesting and colourful pictures to keep the students engaged. The structure of the book directs students to look for information in the text and highlight different aspects of grammar, writing style, and the connections between text and images.

August

3rd - 7th: Unit 1 Text Set 1 - Realistic Fiction: p8 - 24

10th - 14th: Unit 1 Text Set 1 - Realistic Fiction: p8 - 24

17th - 21st: Unit 1 Text Set 1 - Realistic Fiction: p26 - 33

24th - 28th: Unit 1 Text Set 1 - Realistic Fiction: p26 - 33

September

Aug 31st - 4th: Unit 1 Text Set 2 - Fantasy: p36 - 52

14th - 18th: Unit 1 Text Set 2 - Fantasy: p36 - 52

21st - 24th: Unit 1 Text Set 2 - Fantasy: p54 - 61

29th - Oct 2nd: Unit 1 Text Set 2 - Fantasy: p54 - 61

Teacher Tim

Presentation

This month in Presentation Class, we will be exploring **famous foods from different countries around the world!** Students will discover some of the foods that are especially popular or well-known in different places, while learning about the countries and cultures connected to them. We will look at foods such as pizza from Italy, sushi from Japan, tacos from Mexico, hamburgers from the USA, and many more. Students will learn some

interesting facts about where these foods come from, what ingredients are commonly used, and why they have become famous around the world.

As we explore each food, students will build their English vocabulary and practice speaking about **countries, ingredients, tastes, and personal preferences**. They will then use what they have learned to prepare their own short presentations, giving them an opportunity to share their favourite foods and introduce their classmates to delicious dishes from around the world!

For September in Presentation Class, we're getting active and exploring the exciting world of **team sports**! Students will discover popular sports such as **soccer, basketball, volleyball, baseball, and rugby**, while learning about the basic rules, equipment, positions, and what makes each sport special. We'll also talk about the importance of **teamwork, communication, and working together** to achieve a common goal. Students will then use what they've learned to prepare their own fun presentations about a team sport they enjoy!

Teacher Justin

Composition

This month, our Grade 2 students began learning how to write a personal narrative by focusing on the topics "My First Day of School", "An Interesting Cartoon" and "My Favourite Sport". The students explored how to write about a real experience using first-person language (I, me, my) while describing their thoughts and feelings. We practised organising their writing with a clear beginning, middle, and ending, as well as adding interesting details to make their stories more engaging. Throughout the lessons, students worked on expressing emotions, using descriptive vocabulary, and building confidence in sharing their own experiences through writing. We are proud of the creativity and effort they have shown as they develop their storytelling skills.

August:

3rd–7th My First Day of School
10th–14th: My First Day of School
17th–21st: An Interesting Cartoon
24th–28th An Interesting Cartoon
31st–4/9th My Favorite Sport

September

7th–11th: My Favorite Sport
14th–18th: A Special Day I Had
21st–24th: A Special Day I Had
29th – Oct 02nd: A Game I Play with My Friends

Teacher Simon

Grammar Class

August 3-7:	short a and short i + plural nouns
August 10-14:	short a and short i + questions

August 17 – 21:	questions and statements and punctuation
August 24 – 28:	A Festival from India + writing
August 31 – 04:	Short o,e,u
September 7-11:	inflectional endings (foxes, matches, etc) + commands
September 14-18:	using exclamation marks
September 21-24:	Little Flap Learns to Sing
September 29 – Oct 02:	Consonant blends

For August, we will be looking at short vowels, which the students are very comfortable with at this point. We will also be looking at using punctuation correctly for questions and how to form plural nouns. At the end of the month we move onto the reading comprehension work. For September we are looking at spelling plurals that end with ch, sh, x, etc and commands. We will then move onto using exclamation marks and another reading comprehension task. The month will finish with consonant blends. - pl, bl, cr, etc.

Teacher Kevin



ESL G2 Tiger Class Newsletter August/September 2026

親愛的家長，您好：

歡迎再次閱讀我們的每月通訊。我們將延續相同的課程架構，但每個月都會為孩子們帶來全新且有趣的主題進行探討。

閱讀

我們的閱讀課每週都會在 Wonders 課本或網站上推出一篇新文本供學生學習。文本內容包含豐富且色彩鮮豔的插圖，以保持學生的學習興趣。課本的結構引導學生在文本中尋找資訊，並標示出文法、寫作風格以及圖文連結等不同面向。

八月

- 8/3 - 8/7 : Unit 1 Text Set 1 - Realistic Fiction: 第 8 - 24 頁
- 8/10 - 8/14 : Unit 1 Text Set 1 - Realistic Fiction: 第 8 - 24 頁
- 8/17 - 8/21 : Unit 1 Text Set 1 - Realistic Fiction: 第 26 - 33 頁
- 8/24 - 8/28 : Unit 1 Text Set 1 - Realistic Fiction: 第 26 - 33 頁

九月

- 8/31 - 9/4 : Unit 1 Text Set 2 - Fantasy: 第 36 - 52 頁
- 9/14 - 9/18 : Unit 1 Text Set 2 - Fantasy: 第 36 - 52 頁
- 9/21 - 9/24 : Unit 1 Text Set 2 - Fantasy: 第 54 - 61 頁
- 9/29 - 10/2 : Unit 1 Text Set 2 - Fantasy: 第 54 - 61 頁

Tim 老師

簡報

本月的簡報課，我們將探索來自世界各國的知名美食！學生將認識在不同地區特別受歡迎或著名的食物，同時學習相關的國家與文化。我們將介紹義大利披薩、日本壽司、墨西哥塔可餅、美國漢堡等許多美食。學生將學習關於這些美食起源的有趣冷知識、常用食材，以及它們風靡全球的原因。

在探索每種美食的過程中，學生將累積英文字彙，並練習表達國家、食材、口味與個人喜好。接著，他們將運用所學準備短篇簡報，分享自己最愛的美食，並向同班同學介紹來自世界各地的美味佳餚！

九月的簡報課，我們將動起來，一起探索精彩的團體運動世界！學生將認識足球、籃球、排球、棒球和橄欖球等熱門運動，同時學習基本規則、器材、位置分配，以及各項運動的獨特魅力。我們也會討論團隊合作、溝通與為了共同目標攜手努力的重要性。最後，學生將運用所學，針對自己喜歡的團體運動準備有趣的簡報！

Justin 老師

作文

本月，二年級的學生開始學習如何撰寫個人敘事文，主題聚焦於「我的上學第一天」、「一部有趣的卡通」以及「我最喜歡的運動」。學生學習如何使用第一人稱（我、我的）來描述真實經歷，並表達自身的想法與感受。我們練習了規劃具備明確開頭、中間與結尾的作文結

構，並加入有趣的細節使故事更引人入勝。在整個課程中，學生致力於表達情感、使用描述性字彙，並建立透過寫作分享自身經驗的信心。我們對孩子們在培養故事敘述技巧時所展現的創意與努力感到非常自豪。

八月：

- 8/3 - 8/7 : My First Day of School
- 8/10 - 8/14 : My First Day of School
- 8/17 - 8/21 : An Interesting Cartoon
- 8/24 - 8/28 : An Interesting Cartoon
- 8/31 - 9/4 : My Favorite Sport

九月：

- 9/7 - 9/11 : My Favorite Sport
- 9/14 - 9/18 : A Special Day I Had
- 9/21 - 9/24 : A Special Day I Had
- 9/29 - 10/2 : A Game I Play with My Friends

Simon 老師

文法

- 8/3 - 8/7 : 短母音 a 和短母音 i + 複數名詞
- 8/10 - 8/14 : 短母音 a 和短母音 i + 疑問句
- 8/17 - 8/21 : 疑問句、陳述句與標點符號
- 8/24 - 8/28 : 來自印度的一個節慶 + 寫作
- 8/31 - 9/4 : 短母音 o, e, u
- 9/7 - 9/11 : 屈折變化字尾 (如 foxes, matches 等) + 祈使句
- 9/14 - 9/18 : 驚嘆號的使用
- 9/21 - 9/24 : Little Flap Learns to Sing
- 9/29 - 10/2 : 混合子音 (Consonant blends)

八月份我們將複習短母音，孩子們目前對這個部分已經非常熟悉。我們也會學習如何正確使用疑問句的標點符號以及如何構成複數名詞。月底時我們將進入閱讀理解練習。九月份我們將學習以 ch, sh, x 等結尾的複數拼音以及祈使句；接著會學習驚嘆號的使用和另一項閱讀理解任務。本月將以混合子音 (如 pl, bl, cr 等) 作為結束。

Kevin 老師